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Protokół nr 53-08/2018 z  posiedzenia 
Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

z dnia 19 września 2018 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 107 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:15. 
 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg załączonej  
listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób, uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji Edukacji RMG otworzyła posiedzenie 
Komisji, stwierdziła quorum, a następnie zaproponowała przyjęcie następującego 
porządku posiedzenia przez członków Komisji:  
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1813 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1812 
 

3. Podsumowanie Kadencji 2014-2018 i Kierunki Strategicznego Rozwoju w obszarze 
Edukacji w Mieście Gdańsk.  
 

4. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  
 

Uwag do porządku nie było.  
 
Porządek przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1790 

 
Druk nr 1790 stanowi załącznik do XVII sesji Rady Miasta Gdańska z 27 września 2018 
roku.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca komisji otworzyła dyskusję.  
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Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 2 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 55-09/410/70/2018 
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1789 
 

Druk nr 1789 stanowi załącznik do XVII sesji Rady Miasta Gdańska z 27 września 
2018 roku.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 2 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 55-09/411/71/2018 
 
     PUNKT 3 
Podsumowanie Kadencji 2014-2018 i Kierunki Strategicznego Rozwoju w obszarze 
Edukacji w Mieście Gdańsk.  

 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
przedstawił prezentację multimedialną, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała czy w związku  
z  przeniesieniem logopedów ze szkół do przedszkoli są już zwiększone etaty w 
przedszkolach.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, że sprawa dotyczy 19 placówek, które w ramach wczesnego 
wspomagania rozwoju mają zapewniony komplet specjalistów– nie tylko logopedów 
ale również pedagogów i psychologów. 
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała, czy w związku z ruchami 
kadrowymi wśród logopedów jest zagrożenie utraty pracy w jakimś przypadku.  
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Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
wyjaśnił, że tego typu sygnały nie dotarły do wydziału, przeciwnie w wielu 
przypadkach były wnioski dyrektorów o zwiększenie wymiaru etatu logopedy, z czego 
dwa rozpatrzono pozytywnie.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała w ilu szkołach obowiązuje 
dwuzmianowość oraz czy zwiększyła się w porównaniu do zeszłego roku.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, że wskaźnik zmianowości na pewno się zwiększył we wszystkich 
szkołach podstawowych, gdyż doszły klasy VII. Dwuzmianowość jest największa na 
południu Gdańska. W edukacji wczesnoszkolnej zmianowość wynosi 1-2, dzieci 
przychodzą albo na rano albo od 12:00, w klasach późniejszych zmianowość rozkłada 
się trochę inaczej.  
 
Następnie Przewodnicząca Komisji poprosiła pana Marka Jankowskiego – dyrektora 
Gdańskiego Ośrodka Promocji Zdrowia o podsumowanie działań zdrowotnych 
skierowanych do uczniów.   
 
Pan Marek Jankowski – dyrektor Gdańskiego Ośrodka Promocji Zdrowia 
powiedział, że jeśli chodzi o choroby cywilizacyjne w porównaniu do  lat poprzednich 
Gdańsk ma się czym pochwalić gdyż w przeciwieństwie do ogólnokrajowych tendencji 
problem otyłości nie narasta. Dzieci szkolne są systematyczne kontrolowane jeśli 
chodzi o wagę i nawyki żywieniowe. Wszystkie szkoły przystąpiły do programu 
profilaktycznego, gdzie były prowadzone szkolenia dietetyków m.in. dla 
intendentów.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała czy jest monitorowana 
sprawa sklepików szkolnych.  
 
Pan Marek Jankowski – dyrektor Gdańskiego Ośrodka Promocji Zdrowia wyjaśnił, 
że sklepiki szkolne są regulowane odrębnymi przepisami prawa, natomiast Gdański 
Ośrodek Zdrowia przygotował dodatkowo wytyczne z obostrzeniami dotyczącymi 
żywienia dzieci na terenie szkół w formie miękkich rekomendacji co powinno się w 
tych sklepikach znaleźć. 
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego dodał, 
że sklepiki szkolne są prowadzone przez podmioty zewnętrzne i podlegają kontroli 
sanepidowskiej jak każdy inny sklep. To, co może być w sklepiku regulują inne 
przepisy, miasto ma wpływ jedynie na to, co szkoły podają w stołówkach i to jest 
rygorystycznie przestrzegane.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała czy w związku z coraz 
częstszym uchylaniem się rodziców od obowiązkowych szczepień jest większa 
zachorowalność dzieci w żłobkach i przedszkolach.  
 
Pan Marek Jankowski – dyrektor Gdańskiego Ośrodka Promocji Zdrowia 
odpowiedział, że nie dysponuje takimi danymi. Dodał, że problem nieszczepienia 
dzieci jest problemem w całej Polsce, być może jedną z przyczyn jest to, że 
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szczepienia „wyszły” ze szkół i „przeszły” do podmiotów leczniczych przez co 
trudniej jest dotrzeć do konkretnej grupy docelowej.  
 
Radna Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji zapytała jakie są plany na przyszłość 
jeśli chodzi o gdańską edukację.  
 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, że miasto chce usprawnić komunikację z rodzicami, chce budować 
szkoły współpracy, ponadto rozwijanie Gdańskiej Platformy Edukacyjnej – 
komunikacja na linii rodzic – organ prowadzący. Natomiast w obszarze inwestycyjnym 
– budowanie przedszkoli i małych boisk przyprzedszkolnych, większe aktywizowanie 
gdańskich nauczycieli w zakresie dokształcania, doskonalenia. Ponadto miasto 
kontynuuje dostosowywanie szkół do reformy, dużym wyzwaniem będzie rekrutacja 
do szkół średnich.   
 
Nie było więcej pytań. Przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 
     PUNKT 4 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Korespondencja jest na bieżąco wysyłana do członków komisji pocztą elektroniczną.  
 
Przewodnicząca zasygnalizowała o następującej korespondencji: 

 anonim w sprawie zarządzania finansowego w  SP nr 28 
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego wyjaśnił, 
że sprawa jest mu znana. Podjęto w tej sprawie działania wyjaśniające - w placówce 
została przeprowadzona ankieta, o wynikach której zostanie poinformowana rada 
pedagogiczna.  
 

 skarga na działania dyrektor SP nr 9  
Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego wyjaśnił, 
że sprawa jest monitorowana przez Wydział.  
 
Nie było spraw bieżących i wolnych wniosków.  
 
Przewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestnictwo i zamknęła obrady.  
 
Godz. 17:40.  
 
 
      Przewodnicząca Komisji Edukacji 
       Rady Miasta Gdańska 
 
           Dr Żaneta Geryk 
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 

  


